
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 72 af 9. september 2019 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Kristina Astrup Blomquist 
  

16. september 2019 
J.nr. 2019 - 8314 

 

Skatteudvalget 2018-19 (2. samling)
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 72 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, om regeringen vil indføre differentierede cigaretpriser og i bekræf-

tende fald hvornår? 

 

Svar 

Regeringen ønsker, at færre børn og unge begynder at ryge. En bred vifte af tiltag vil 

kunne medvirke til, at færre begynder at ryge. Højere tobaksafgifter er i den forbindelse et 

effektivt middel – men det er ikke praktisk muligt at differentiere afgiften. 

 

Regeringen er dog samtidig bevidst om, at afgifter påvirker indkomstgrupperne i samfun-

det forskelligt, og at højere tobaksafgifter især er en økonomisk byrde for de laveste ind-

komster. 

 

Disse hensyn vil indgå i regeringens overvejelser om afgiftsforhøjelser på tobaksområdet. 


